

农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

北京地区不同保证率下热量资源的推算及结果分析

Calculation of different ensurance probabilities of heat resource and analyses of the calculated results

投稿时间: 2004-10-8

最后修改时间: 2004-11-3

稿件编号: 20050432

中文关键词:保证率; 热量资源; 推算; 北京地区

英文关键词: ensurance probability; heat resource; calculation; Beijing area

基金项目:北京市科委项目"气候资源在农业中的应用与开发"(954415700)

作者	单位	1,05	1,00	(8)		is.	1,000	1,00	4
郭文利	北京市气候中心	,北京市气象局,	北京 100089						
吴春艳	北京市气候中心	,北京市气象局,	北京 100089	100	ng Pr	16	7	4	4
柳芳	北京市气候中心	,北京市气象局,	北京 100089	106		is.	15	1,06	1,06
赵新平	北京市气候中心	, 北京市气象局,	北京 100089		-15	- 15		-	- 100

摘要点击次数: 6

全文下载次数: 15

中文摘要:

热量资源是农业生产的一个很重要的制约因素。为了更好地为北京市农业生产提供基础数据,为设施农业工程、种子基地、蔬菜基地、林果基地的建设以及山区气候资源的开发利用等提供热量资源的科学依据,该文基于1 km×1 km网格,在以往工作的基础上,引入云量订正方法,建立了不同保证率(80%、90%、95%)下的各月平均气温、月平均最高气温、月平均最低气温的回归方程,对北京地区的热量资源进行了推算,在此基础上求算出不同保证率下≥0℃积温和≥10℃积温,得出各种热量资源的地理分布,并对推算的结果进行了误差分析。

英文摘要:

Heat resource is one of the important factors for agriculture. In order to give scientific bases to build protected agriculture, seed bases, vegetable bases, forest and fruit bases, and also provide bases for exploitation and use of clim atic resources of mountainous areas on the basis of previous work, using cloud cover correction method, equations of 1 km \times 1 km gridding were set up for different ensurance probabilities(85%, 90%, 95%) of month mean temperature, month mean hi ghest temperature and lowest temperature to calculate heat resources in Beijing area. On the basis of stated work, \ge 0°C and \ge 10°C accumulated temperature were calculated. And geographical distribution of various heat resource were given. And the calculating errors were analyzed.

查看全文 关闭 下载PDF阅读

您是第607236位访问者

主办单位: 中国农业工程学会 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计